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Protokoll Landsbygdsnätverkets 

styrgrupp 2023-11-23  
Tid: Kl 13.00-17.00 

Plats:  Digital träff 

Närvarande 
Tjitte de Vries, Jordbruksverket 
Anders Johansson, Coompanion 
Christina Milén Jacobsson, Hushållningssällskapens förbund 
Håkan Schröder, SLU 
Jørgen Korning, RISE 
Louise Karlberg, Naturskyddsföreningen 
Lovisa Westling, Lokal utveckling Sverige 
Nina Elmsjö, Länsstyrelserna 
Per Johansson, Tillväxtverket     
Svante Kaijser, Ekologiska Lantbrukarna 
Teija Aho, SFPO 
Wenche Hansen, Matfiskodlarna 
Irene Oskarsson, Hela Sverige ska Leva (var med från ca 15.15) 

  

Adjungerade 
Hanna Wessling, Landsbygds och infrastrukturdepartementet 
Lena Callisen, Förvaltningsmyndigheten 
Maria Ahlsved, Landsbygds och infrastrukturdepartementet (fram till kl 16) 
 
Kansliet 
Maria Gustafsson, Landsbygdsnätverkets kansli 
Ulrika Holmgren, Landsbygdsnätverkets kansli 

  

Anmäld frånvaro 

Ronja Björkqvist, LRF Ungdom  
Sofia Björnsson, LRF  
Fredrik Rangstedt, Naturvårdsverket 
Anna Wikström, Landsbygds och infrastrukturdepartementet 

  

  

  

1. Mötets öppnande 
Tjitte de Vries öppnade mötet och hälsade deltagarna välkomna.  

 
2. Val av sekreterare  

Ulrika Holmgren utsågs till sekreterare för mötet.  

 



 
 

 

3. Val av justerare  
Anders Johansson utsågs till att justera dagens protokoll.  
 

4. Föregående protokoll 
Styrgruppen beslutade att lägga protokollet till handlingarna. 

 
5. Vem gör vad i kansliet?  

Maria Gustafsson beskrev kansliets bemanning uppdelat på team; Grönt team, 
MATtanken-team, Blått team och Landsbygdsteam. I Landsbygdsteamet ingår även 
Carin Persson från Tillväxtverket som samordnar analysgruppen Stärkt 
Landsbygdsperspektiv. Det blå teamet bemannas bland annat av två konsulter, Carl 
Dahlberg och Jason Bailey. Information om all personal finns på 
Landsbygdsnätverkets webb.  
Maria informerade också att hon vid årsskiftet lämnar som kanslichef för att bli 
enhetschef för Vattenbruks- och fiskerinäringsenheten. Ulrika Holmgren går in som 
tillförordnad kanslichef på ett år.   
  

6. Lägesrapport och måluppföljning  
Utifrån utskickad lägesrapport lyfte Ulrika Holmgren några av de aktiviteter som 
Landsbygdsnätverket genomfört under perioden. Maria Gustafsson kompletterade 
med att generaldirektören har godkänt och beslutat nätverkets budget för 2024 som 
Landsbygds- och infrastrukturdepartement ska ha senast den 1 december.  
 
Styrgruppen gick även igenom måluppföljningen och ansåg att mallen nu fungerar bra. 
För att få en ännu bättre översikt, föreslog de att aktiviteter från tidigare perioder 
skulle ligga kvar. På så vis kan Måluppföljningen ge en bild över hela 2023–2024.  
 
Styrgruppen beslutade  

att lägga rapporten till handlingarna.  

 
7. Ekonomisk lägesrapport  

Maria Gustafsson inledde med att ett linjärt utfall skulle innebära en förbrukning på 
42%. Utfallet ligger i genomsnitt på 33%. En förklaring till det är bland annat att 
analysgrupperna precis har blivit tillsatta. Maria förklarade att även om 
personalkostnader ligger över det linjera utfallet, så är det enligt plan. Under första 
halvan av 2023 hade kansliet en högre bemanning. Dessutom blir det en neddragning 
under 2024 i och med att Maria lämnar för annan verksamhet. Maria informera att 
Gröna kluster och MATtanken ska ansöka om ändring av budget.  
  
Styrgruppen frågade varför endast 9% är nyttjat i Hållbara blå näringar. Maria svarade 
att det framförallt beror på att arbetet kom igång ordentligt först i augusti.   
 
Styrgruppen beslutade  

att lägga rapporten till handlingarna.  

  
8. Information från Landsbygds- och infrastrukturdepartementet och 

Förvaltningsmyndigheten 
 
Maria Ahlsved från LI-departementet rapporterade om:  

• CAP efter 2028. Dialog har påbörjats med kommissionen.  

https://www.landsbygdsnatverket.se/kontaktaoss.4.490b482015189b536671759.html


 
 

 

• Översyn av jordförvärvslagen. Syftet är att förbättra förutsättningar för aktivt 
brukande av jordbruksmark och därigenom sysselsättning och bosättning i 
landsbygder. Målsättning är att underlätta för företagsutveckling samt 
kapitalförsörjning för investeringar och ägarskiften inom jordbruk. Ska redovisas 
1 november 2024 och 30 april 2025.  

• Forskningspolitiska propositionen. Arbetet är påbörjat och handlar om framtida 
inriktning för forsknings- och innovationspolitiken från 2025.   

• EU:s landsbygdsvision. Jordbruks- och fiskerådet antog rådslutsatser den 20 
november (se bilaga). Jordbrukspolitiken och sammanhållningspolitiken är viktiga 
verktyg i Rural action plan men man efterlyser mer av synergier mellan fonder. 
Departementet har rapporterat till ÖK att Rural vision och Den gröna given 
kommer ligga till grund för dialogen mellan kommissionen och departementet. 

• Översyn av landsbygdspolitiken. Se punkt 12.  
 
Styrgruppen frågar om när dialogen med övriga aktörer ska ske (exempelvis 
civilsamhällets organisationer) inför arbetet med CAP 2028. Regeringskansliet har 
ännu inte fått besked om detta.  
  
Hanna Wessling från LI-departementet rapporterade om:  

• Kvotförhandlingar. Slutliga överenskommelsen i Östersjön innebär inget riktat 
förbud mot sillfiske. Nu pågår förhandlingar i Västerhavet där även ål ingår. Ska 
beslutas i december.  

• Fiske- och vattenbruksutredningen. Kommittédirektiv om en moderniserad 
fiskelag och förbättrade förutsättningar att bedriva vattenbruk. Delbetänkande 
överlämnas till statssekreterare Dan Ericsson den 6/12. Uppdraget att redovisa en 
sammanhållen fiskelag kommer 2024.  

• Bioekonomiutredningen. Kommittédirektiv att ta fram förslag till en nationell 
strategi för en hållbar, konkurrenskraftig och växande bioekonomi. 
Slutbetänkande ska redovisas till regeringen 30/11 2023.  

• Uppdrag Sametinget. Samebyars organisering.  20/5 2021 fick sametingen ett 
uppdrag att utreda hur organisering, beslutsfattande och medlemskap ska se ut. 
Uppgiften är komplicerad, bland annat eftersom renskötande och icke-
renskötande står långt ifrån varandra.  

• Översyn investeringar i vattenbruk. Jordbruksföretag (och närstående personer) 
har sämre förutsättningar att söka stöd för vattenbruksinvesteringar. Det pågår en 
översyn av stödet till jordbruksföretag för investeringar i vattenbruk i CAP. 
Jordbruksverket har föreslagit att flytta över stödet till Havs-, fiskeri- och 
vattenbruksprogrammet.  

 
Styrgruppen önskade en skyndsam utredning.  
Styrgruppen frågade om det pågår en liknande strategisk dialog om havs- och 
fiskeripolitik.  liknande den som för CAP? Hanna har inte fått några signaler om det. 
Maria A förtydligade att det inte heller finns i sammanhållningspolitiken.  
Fråga uppkom också om sjömatsfrågorna har kommit med i arbetet med 
livsmedelsstrategin. Maria A svarade att sjömat finns med. Livsmedelsstrategin 2.0 
som är en strategi för hela livsmedelskedjan och alla branscher. Däremot är det inte 
klart ännu vilka åtgärder som ska genomföras.  
  
Lena Callisen från förvaltningsmyndigheten rapporterade: 

• Havs-och fiskeriprogrammet. Är slututbetalt och har landat på 92% 
nyttjandegrad.  



 
 

 

• Programmet för lokalt ledd utveckling. Har fyra ärenden kvar och kommer landa 
på 99% nyttjandegrad.  

• Landsbygdsprogrammet. Pågår fram till 2025 och samtal förs om hur avslutning 
ska ske för att få högt nyttjande och måluppfyllelse. Hittills 98% beviljat och 91% 
utbetalt.   

• Strategisk plan. Bra söktryck på Jordbrukarstöden och de kommer börja betalas ut 
i november och december. Än så länge relativt få ansökningar och utbetalningar 
för projekt- och investeringsstöd. Att arbeta med dubbla programperioder ger 
längre handläggningstider.  

• Programändring. Innehåller bland annat ett förädlingsstöd. Kommissionen 
förväntas godkänna ändringen i december.  

• Regeringsuppdrag Strategisk plan. Avser förslag till ändringar för att öka 
lönsamhet och robusthet i primärproduktion samt omfördelning av pengar. 
Jordbruksverket anser att det inte finns behov av nya stöd och ersättningar. 
Prognoser visar att det som finns kommer att nyttjas. Nya stöd och ersättningar 
kan påverka företagens lönsamhet negativt om den administrativa bördan ökar 
och nya stödsystem behöver utvecklas. Om det kommer nya pengar, kan man 
anpassa ersättningsnivåerna i vissa stöd på grund av hög inflation och ökade 
kostnader. Föreslår även utökning av precisionsjordbruk till hela landet. Däremot 
avråder Jordbruksverket 1-årig ersättning för att mjölkkor ska gå längre tid ute på 
bete efter som det är ett administrativt krångligt stöd och med begränsad nytta för 
djurvälfärden. Om syftet är att omfördela pengar till lantbrukare med 
mjölkproduktion skulle en höjning av ersättningsnivån till djurvälfärdsersättning 
för mjölkkor ge samma effekt men på ett mer kostnadseffektivt och administrativt 
enklare sätt. Regeringen bereder nu detta. 

• Havs-, Fiskeri- och vattenbruksprogrammet. Har ett bra söktryck och har hittills 
beviljat 18% av budget. Tyvärr har Jordbruksverket behövt stoppa stödbeslut 
fram till årsskiftet eftersom man riskerar överbelasta sitt bemyndigande (dvs 
statskassan). Det finns flera anledningar till att detta beslut tas, bland annat beror 
det på att programstarten försköts successivt under år 2022 med senareläggning 
av genomförandet som följd. Stödmyndigheterna har därför inte fått in tillräckligt 
med ansökningar om utbetalning. När Jordbruksverket inte kan betala ut pengar 
enligt plan ökar belastningen på bemyndiganderamen, dvs vilka budgetåtaganden 
vi får ingå för statens räkning. Planen är att kunna fatta beslut efter årsskiftet igen. 
Avser alla stöd i Havs-, fiskeri- och vattenbruksprogrammet.  

• Omorganisation. Jordbruksverket gör en stor omorganisation. EU-stöd delas upp 
i tre avdelningar; jordbrukarstöd, projekt- och investeringsstöd och utbetalande 
organ. Syftet är att få en effektivare organisation med färre chefsled. Även 
jordbruk- och analysavdelningen ändrar sin organisation. Förändringen innebär en 
ny enhet för vattenbruk och fiskenäring.  
Varsel: På grund av ökade kostnader och mindre personalrörlighet än förväntat 
har Jordbruksverket blivit tvungna att varsla personal. Varslet avser dels 3R-
centret (minska användningen av försöksdjur) på grund av att finansieringen 
dragits in, dels EU-stödsavdelningen. Skälet är att verksamheten på EU-
stödsavdelningen går mot normala förhållanden när arbetet med att förbereda och 
införa reformerna (dvs strategisk plan och EHVF) är genomförda.  
Det pågår arbete med effektiviseringar men på kort sikt finns en risk för ökade 
handläggningstider.  

 
  
  



 
 

 

9. Utvärdering Landsbygdsnätverket  
Maria Gustafsson inledde med att berätta att Landsbygdsnätverket ingår i 
utvärderingsplanen av landsbygdsprogrammet och så även i strategiska planen. 
Utvärderingen har genomförts med hjälp av externa konsulter. Maria G uppmanade 
styrgruppen att ta till sig det som kommer fram i utvärderingen. Det är viktig 
information inför nästa års intressentdialog. Maria G hälsade därefter Thomas 
Westerberg och Angelica Åström från Oxford Research välkommen. Thomas och 
Angelica presenterade resultatet av utvärderingen (se bilaga Utvärdering 
Landsbygdsnätverket).  
Några av slutsatserna är att Landsbygdsnätverket har bidragit till att förbättra 
genomförandet av Landsbygdsprogrammet, har främjat innovation, har arbetat 
effektivt men präglas av individbaserat lärande samt har svårt att nå ut till en bred 
allmänhet och till potentiella stödmottagare.  
 
Utvärderarna rekommenderar översyn av mål om den bredare allmänheten, tydligare 
målvärden i utvärderingar, stärkt regionalt utvecklingsperspektiv, aktivt arbete för att 
behålla bredden i verksamheten och tre medlemsnivåer.  
 
Styrgruppen diskuterade sedan utvärderingen i grupper och gemensamt. De 
sammanfattade att det var särskilt positivt:  

• Att nätverket bidragit till att uppfylla målen i programmen.  

• Att nätverket når ut med information  

• Att nätverket är effektiva.  

• Att det finns en bred sammanslutning av aktörer. 

• Att det är bra klimat i styrgruppen. 

• Att kansliet lotsar frågor på ett bra sätt. Det bidrar till att det blir en neutral arena. 

• Att det blev så tydligt med vikten av ett brett nätverk.  
 
Styrgruppen lyfte också vad man vill ta till sig och diskutera vidare:  

• Att landsbygdsfrågan inte alltid ligger direkt och tydligt hos ledamöter i 
styrgruppen. Hur kan organisationer som är små och med landsbygdsfrågan, bidra 
på ett bra sätt?  

• Hur är man en bra outsidermedlem? 

• Hur skapar vi rätt förutsättningar för små organisationer? Kan vara svårt att hinna 
vara aktiv.  

• Hur skapar vi bredden för landsbygdsutveckling? Hitta fler finansieringsparter för 
att nå landsbygdsföretag?  

• Ska LBNV vara programövervakare, marknadsförare, verksamhetsutvecklare? 
Hur mycket kan vi ”gapa” över? Realiteten i programmen styr oss.  

• Nätverket ska vara ett brett nätverk och en tillgång i den utveckling som pågår. 
Behöver vara en resurs oavsett var finansieringen kommer från.  

• Kanske kan SMÅKOM vara ett alternativ i styrgruppen till SKR?  

• Hur kan vi få information från styrgrupp att nå passiva medlemmar?  

•  Ska Landsbygdsnätverket ligga under Jordbruksverket?  

• Behövs ett aktivt uppsökande av intressanta medlemmar med ett tydligt budskap 
varför de behövs?  

• Ovanligt att en styrgrupp ansvarar för att sprida kommunikation. Det behöver vi 
titta närmare på.  

• Behöver tydliggöra på ex. webb hur man som medlem kan engagera sig.  

• Borde vända på budget så att mer ligger på mer bred landsbygdsutveckling. 

• Utmaning att få individer att sprida sitt kunnande 

• Kärnan är bredden i verksamhet. Anses vara en värdefull arena. 



 
 

 

Maria G lyfte att det i framtidsdialogen framkom att oavsett bakgrund så värderade 
medlemmar nätverkets bredd. Thomas bekräftade att de generellt har fått samma 
signaler men lyfte också vikten av att ha en mer spetsig tematik i grupperna.  
 
Medskicken kommer att tas med till nästa möte då styrgruppen ska ta fram process 
aktivitetsplan 2025–2026.  

  
  

  



 
 

 

Protokoll Landsbygdsnätverkets 

styrgrupp 2023-11-24 
 

Plats: Digitalt 

Tid:     8.30-12.00 

Tjitte de Vries, Jordbruksverket 
Anders Johansson, Coompanion 
Christina Milén Jacobsson, Hushållningssällskapens förbund 
Fredrik Rangstedt, Naturvårdsverket 
Håkan Schröder, SLU 
Irene Oskarsson, Hela Sverige ska Leva 
Jørgen Korning, RISE 
Louise Karlberg, Naturskyddsföreningen 
Lovisa Westling, Lokal utveckling Sverige 
Per Johansson, Tillväxtverket     
Sofia Björnsson, LRF  
Svante Kaijser, Ekologiska Lantbrukarna 
Teija Aho, SFPO 
Wenche Hansen, Matfiskodlarna 

  

Adjungerade 
Anna Wikström, Landsbygds och infrastrukturdepartementet 
Hanna Wessling, Landsbygds och infrastrukturdepartementet 
Maria Ahlsved, Landsbygds och infrastrukturdepartementet (med fram till 10.45) 
Maria Gustafsson, Landsbygdsnätverkets kansli 
Ulrika Holmgren, Landsbygdsnätverkets kansli 
  
Anmäld frånvaro 
Nina Elmsjö, Länsstyrelserna 
Ronja Björkqvist, LRF Ungdom  
Lena Callisen, Förvaltningsmyndigheten 
 
  

10. Rapport Goda nyheter  
Maria Gustafsson hälsade Sara Uddemar välkommen. Sara berättade att syftet med 
kampanjen Goda nyheter är att visa hur EU-pengar gör nytta. Några av lärdomarna är 
att det går att göra en kampanj med små medel som engagerar många, att det går att 
nå utanför de som är insatta med rätt budskap. Det tog tid att aktivera 
medlemsorganisationerna och har varit tidskrävande för kansliet men den har nu 
börjat spridas av många. (se PP Goda nyheter kampanjen styrgruppen).  
 
Styrgruppen frågade om kanalval, vad de önskade att målgruppen skulle göra och om 
vad det krävts av kansliet i tid.  Sara svarade att nätverket har en Youtube-kanal som 
inte varit så aktiv. Kampanjen krävde ett annat grepp, ett tilltal som skulle intressera 
den tänkta målgruppen. Man ville att målgruppen skulle få en positiv bild över vad 



 
 

 

EU-pengar går till. Det har varit svårare att nå männen. Sara svarade också att det var 
mycket arbete för att få fram rätt ton i filmen samt i början när nätverket själva la ut 
tre inlägg per vecka.  
  

11. Information om status för analysgrupper  
Ulrika Holmgren redogjorde för att det varit ett stort intresse för att ingå i 
analysgrupperna. Drygt 70 personer anmälde sig, och de representerar 56 
organisationer och myndigheter. Landsbygdsnätverket har i senaste nyhetsbrevet 
presenterat utvalda ledamöter i respektive grupp. Hon hälsade därefter ordförande 
och samordnare för respektive analysgrupp välkommen.  
 
AKIS 
Magnus Börjesson och Jennie Cederholm Björklund berättade att gruppen består av 
11 ledamöter. De har genomfört studieresor till Danmark och Finland och kommer 
arrangera Mötesplats AKIS den 14 mars 2024. Några av de frågor de arbetar med just 
nu är hur AKIS-gruppen och kunskapsnaven relaterar till varandra, om AKIS ska 
innehålla hela livsmedelskedjan och behovet av en gemensam 
kommunikationsplattform.   
 
Hållbara gröna näringar 
Christina Milén Jacobsson och Anna Hedberg berättade att gruppen består av 15 
ledamöter. Eftersom Hållbara gröna näringar har ett brett arbetsområde, finns det en 
bredd i kompetens och antal ledamöter. De har ett digitalt uppstartsmöte den 29 
november och kommer ha ett fysiskt möte den 31 januari – 1 februari. Då kommer de 
bland annat ha utbildning om ungdomsperspektiv. I gruppens arbetsområde ingår 
miljö och klimat.  
 
Stärkt landsbygdsperspektiv 
Jan Owe-Larsson och Carin Persson berättade att gruppen består av 10 ledamöter. De 
har eftersträvat en sammansättning av myndighet, länsstyrelse, region, kommun, 
akademi, näringsliv och civilsamhälle. Jämn könsfördelning och geografisk spridning 
har också varit viktiga kriterier. Likaså har man prioriterat nya personer framför 
personer som tidigare varit med i Landsbygdsnätverkets grupper. Gruppen har ett 
digitalt uppstartsmöte den 29 november och kommer att ha en fysisk träff i februari.  
 
Regeringskansliet lyfte att det finns mycket analyser om AKIS-systemet och undrade 
hur man ska få ut kunskap till företag så att det blir verkstad? Magnus svarade att 
gruppen fokuserar glappet mellan forskning och praktik och hur systemet ska hänga 
ihop. Här är kunskapsnaven en resurs.  
Regeringskansliet föreslog att detta skulle kunna förtydligas i målbeskrivningen. Jennie 
berättade att en skrivelse är på gång som ska förtydliga behoven. Jan kompletterade 
med att uppdraget för Stärkt landsbygdsperspektiv har offentliga organisationer som 
primär målgrupp men att resultatet kommer gynna även företag och civilsamhälle.  
  

12. Inbjudan till dialog om landsbygdsproposition  
Magnus Kolsjö och Maria Ahlsved informerade om att regeringen i våras tog initiativ 
till en samlad översyn av landsbygdspolitiken. Målet är att lägga en samlad 
landsbygdsproposition 2026, vilket är kort om tid eftersom det är brett område. Det 
kan exempelvis handla om styrning regional utveckling, entreprenörskap, 
kapitalförsörjning och civil beredskap. Alla departement blir inblandade men 
regeringen vill också arbeta brett externt.  



 
 

 

Styrgruppen lyfte vikten av att inkludera blå näringar, Leader, civilsamhällets 
organisationer, att Landsbygdsnätverket får resurser för att bistå processen, att 
biologisk mångfald måste bli en möjlighet och inte ett hinder, att landsbygder har 
stora utmaningar med exempelvis bredband och vägunderhåll, att det 
socioekonomiska är en viktig förutsättning för att driva företag inom fiske och 
jordbruk samt värna biologisk mångfald, att ett aktivt företagande är viktigt för att ha 
en levande landsbygd samt vikten av att sätta av resurser för att förverkliga 
propositionen. Maria Gustafsson berättade att Landsbygdsnätverket bland annat kan 
bidra med inspel från framtidsdialogen samt Rural Pact-inventeringen.  
 
Styrgruppen beslutade 
att styrgruppen tackar ja till inbjudan.  

att erbjuda regeringskansliet att nätverkets kan bistå med plattform för fördjupade 
dialoger, bland annat genom analysgrupperna inom ramen för deras olika inriktningar 
och digitala workshops med medlemmar, exempelvis genom programpunkter under 
Landsbygdsveckan 2025.  

att styrgruppen utser ordförande och vice ordförande tillsammans med 
kanslirepresentant att företräda nätverket i dialogen. 

  
13.  Medlemsorganisationer  

Beslut nya medlemmar  
Maria Gustafsson presenterade ansökningar från nya medlemmar (enl. bil. 13);   
Youth 2030 Movement, Internationella Handelshögskolan i Jönköping, Ultuna 
Studentkår, Naturbruksförvaltningen, Västra Götalandsregionen och SKLL - 
Systematisk klimatanpassning för Livskraftiga Landsbygder. Naturbruksförvaltningen 
– Västra Götalandsregionen är redan medlem via SKR, men för övriga föreslår 
nätverkskansliet bifall.  
  
Styrgruppen ställde frågor om stadgar nya medlemmar, om det behövs utförligare 
information till SKR. Maria svarar att nätverkskansliet kontrollerar bland annat stadgar 
när en ansökan kommer in samt att regionala utvecklingsdirektörer nyligen fått en 
information om Landsbygdsnätverket samt att nätverkskansliet har regelbundna 
kontakter med Ellinor Ivarsson på SKR.  
 

Styrgruppen beslutade  

att godkänna Youth 2030 Movement, Internationella handelshögskolan i Jönköping, 
Ulltuna studentkår och SKLL – Systematisk Klimatanpassning för Livskraftiga 
Landsbygder som medlemmar, utifrån kansliets rekommendationer 

att informera Naturbruksförvaltningen, Västra Götalandsregionen att de redan är 
medlemmar.  
  
Rapport från ledamöter med uppdrag 
Tillväxtverket kommer att informera om Landsbygdsnätverket på kommande 
myndighetsnätverk.  
 

14. Beslut om värdskap för National Network-meeting 2025  
Ulrika informerade att det europeiska CAP-nätverket har frågat om 
Landsbygdsnätverket kan arrangera en europeisk nätverksträffträff 2025. Det finns 
argument både för och emot (enl. bil. 14):  



 
 

 

• Landsbygdsnätverket är en del av det europeiska nätverket för den gemensamma 
jordbrukspolitiken.  

• Landsbygdsnätverket ska enligt EU-förordning, delta i och bidra till denna 
verksamhet.  

• Det europeiska CAP-nätverket arrangerar tre internationella träffar per år för 
nätverken. Det skulle innebära ett värdskap vart 9 år 

• Landsbygdsnätverket har varit värd 2013 (fysiskt) och 2020 (digitalt). 
• Under 2024 har nätverket en budget på 50 000 kr för internationellt arbete.  
 
Styrgruppen diskuterade budgetläget och nätverkskansliet uppdrag.  
  
Styrgruppen beslutade  

att inte prioritera värdskap för National Network meeting i enlighet med 
nätverkskansliets förslag.  

  
15. Beslut mötesschema 2024  

Ulrika Holmgren presenterade förslag på mötesschema för 2023 (enl. bil. 15).  
 
Styrgruppen lyfte vikten av hänsyn till små organisationer, att möten gärna kan vara 
digitala. Samtidigt som man förstår tanken med möten i landsbygder, så kan det 
innebära tidskrävande resor. Andra röster framhöll vikten av att träffas fysiskt.  
Maria Gustafsson svarade att styrgruppen behöver tid för att exempelvis ta fram 
ekonomiska prioriteringar och att fysiska möten i någon utsträckning är viktiga för 
styrgruppens partnerskap.  
  

Styrgruppen beslutade  

att mötestider för 2024 ska vara 
 
Datum  Huvuduppgift 
22 februari kl 9-12 och  Process inför Aktivitetsplan 2025–2026 
23 februari kl 9-12  
 
10 juni kl 9-12  Medlemmars nätverksbehov 2025–2026 
12 juni kl 13-16 
 
25–26 september Internat med studiebesök, Uppföljning Aktivitetsplan 

2023–2024, Planering Aktivitetsplan och Budget 2025–
2026.  

 
19 november kl 9-12 Beslut Aktivitetsplan och Budget 2025–2026 
20 november kl 13-16 
  

16. Fördjupning MATtanken  
Eva Sundberg inledde med att Offentliga inköp står för 4% av den totala 
livsmedelskonsumtionen. De offentliga måltiderna kostar 30 miljarder årligen och 
sysselsätter ungefär 35 000 personer. Vilka livsmedel som köps in är därför en viktig 
del av helheten.  
 
Projekt MATtanken ska slutredovisas 2025. Det har genomfört med pengar från 
Landsbygdsprogrammet och Vinnova (Erfarenhetsbanken). Det finns även en del i ett 



 
 

 

MSB-finansierat uppdrag som Livsmedelsverket har om beredskap och 
matförsörjningsförmåga.  och Livsmedelsverket.  
 
MATtankens framgångsfaktorer är att projektet: 
• Utgår från en neutral arena i form av Landsbygdsnätverket 
• Arbetar agilt med örat ständigt mot marken 
• Samverkar med relevanta myndigheter  
• Kommunicerar framgångsrikt 
• Kompletterar Livsmedelsverkets uppdrag 

 
Styrgruppen frågade om möjligheten att få in svensk fisk i offentliga måltider, om 
MATtanken kan visa konkreta resultat och vilken roll SKR har. Eva svarade att 
MATtanken har sammanställt offentliga måltider och blå näringar men att det är en 
utmaning eftersom fisk är en hög kostnadspost. Maria kompletterade att det finns 
goda exempel som Malmö kommun som delat upp sin upphandling för att kunna 
handla upp lokalt producerad fisk. Eva svarade att konkreta resultat är svårt att mäta.  
De får mycket feedback men för att göra det på ett vetenskapligt sätt, så krävs 
resurser. Eva svarade att SKR inte har kompetens inom området. Däremot har 
MATtanken samråd med SKR vid statistikinsamling.  
  
Maria Gustafsson berättade att Livsmedelsverket och Jordbruksverket tittar på hur 
MATtanken ska kunna fortsätta efter 2024. Hon frågade om styrgruppen kan samla 
sig kring ett uttalande som visar synen på funktionen framöver. Det är ett viktigt 
argument för Jordbruksverket och Livsmedelsverket i den fortsatta processen.  
  
Styrgruppen frågade hur mycket av MATtanken som är inlyft till arbetet med 
Livsmedelsstrategin 2.0.  
Eva förtydligade att Jordbruksverket har lyft betydelsen av MATtanken i arbetet med 
Livsmedelsstrategin 2.0 samt att projektet kompletterar det Kompetenscentrat på 
Livsmedelsverket gör.  
 
Styrgruppen beslutade  

att ge kansliet i uppdrag att ta fram ett förslag till uttalande som styrgruppen får 
möjlighet att ge synpunkter på. 

  
17. Övriga frågor  

Maria Gustafsson berättade att hon sedan 2007 verkat för att Landsbygdsnätverket ska 
vara en hängränna och en relevant mötesplats för korsbefruktning. Hon avslutade 
med att tacka styrgruppen för ett gott samarbete.  

18. Avslut  

Tjitte de Vries tackade deltagarna och avslutade mötet.  

 

 

Ulrika Holmgren   Anders Johansson 

Sekreterare    Justerare 


